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محیطزیستوزبالهها 

زندگی های مدرن امروزی باعث افزایش تولید زباله های زیادی 
توسط انسان شده است. در این بین موضوع تولید زباله در 
طبیعت  قاعدتا باید بیشتر مورد توجه قرار بگیرد؛ پسماند 
غذاها در طبیعت باعث زشت شدن چهره طبیعت و شیوع 
طبیعت  در  زباله  بیشترین  می شود.  عفونی  بیماری های 
شامل پسماند غذا، پوست میوه، استخوان ماهی و گوشت 
و مرغ است که نیاز به زمان زیادی برای تجزیه ندارند، اما 
اگر در محیط های طبیعی مثل جنگل ریخته شده باشند 
بر پوشش گیاهی اثر می گذارند و باعث آلوده شدن محیط 
اطراف می شوند. از طرفی توده های زباله عوامل اصلی بوجود 
آمدن بیماری های مشترک میان انسان و حیوانات و سایر 

بیماری های واگیر دار و غیر واگیردار است.

با ذکر این موضوع که یکی از مشکلات مهمی که باعث 
می شود محیط زیست آلوده شود دفن زباله ها است باید گفت:  
شیرابه های ناشی از زباله ها و گازها در اثر تجزیه زباله های 
دارای ترکیب آلی تولید می شوند، علاوه بر این شیرابه ها یکی 
از عوامل مهم آلودگی آب نیز محسوب می شوند، آن ها به 
آب های سطحی و آب های زیر زمینی نفوذ می کنند و خطرهای 

جبران ناپذیری  برای انسان ها و جانوران  در بردارند.

متاسفانه امروزه بحران ریختن زباله در طبیعت به یک پدیده 
تبدیل شده است و برای حل این مشکل راهکارهای زیادی را 
مشخص کرده اند چرا که ریختن زباله در طبیعت برابر است 
با نابودی محیط زیست. بازگشت به طبیعت در مورد بسیاری 
از مواد موجود در زباله به طول می انجامد و این مواد سال ها 
باعث آلودگی و آسیب به محیط زیست می شوند. شیشه و 
قوطی های فلزی و بویژه آلومینیومی صدها سال روی زمین 
باقی می مانند. کیسه ها و ظروف پلاستیکی که  به انگیزه 
سبکی و دوام  ساخته شده اند، امروزه عامل بزرگترین مشکلات 
زیست محیطی هستند. پلاستیک غیر قابل تجزیه است و 
کیسه های نایلونی به طور متوسط پانصد سال در محیط باقی 

می مانند.

یاد و خاطره شهدا، به 
ویژه »شهید سیدقدیر 

محمودی کلور« که 
22 شهریور 60 به مقام 

شامخ شهادت نائل 
گشت، گرامی باد

»دونالد ترامپ« در تازه ترین مصاحبه خود ضمن اشاره به 
موضوعات مختلف، از ارتش روسیه تعریف کرد و گفت که 

این کشور »به آسانی قابل شکست نیست«.
حزب  نامزد  ترامپ«  »دونالد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
جمهوری خواه در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا 
نیروی  پیمانکار سابق  رایان«  با »شاون  طی مصاحبه ای 
دریایی ایالات متحده و سیا گفت: »روسیه به خوبی مبارزه 
می کند. آن  ها آلمان و ناپلئون را شکست دادند و ارتش 
بزرگی دارند که اوکراین از آن بی بهره است. اما اوکراین هم 

ما را دارد که کلی پول به آن  ها می دهیم!«
راشا تودی به نقل از این رئیس جمهور سابق آمریکا گزارش 
کرد: »روسیه به این سادگی قابل شکست نیست و این 

جنگ ویرانگرتر از آن چیزی است که مردم فکر می کنند«.
او که در حال حاضر تلاش می کند تا اعتماد مردم آمریکا را 
به خود جلب کند تا بار دیگر به کاخ سفید بازگردد، مجددا 
وعده داد که اگر رئیس جمهور شود تا زمان تحلیف صبر 

برگزار  ژانویه  ماه  در  که  مراسم  این  از  پیش  و  نمی کند 
می شود، به جنگ اوکراین خاتمه خواهد داد.

موسسه »کیل« آلمان که کمک های مالی به اوکراین را 
ثبت می کند، تخمین می زند که آمریکا و متحدانش از زمان 
آغاز جنگ اوکراین در فوریه ۲۰۲۲، بیش از ۴۰۰ میلیارد دلار 

به کی یف کمک کرده اند.
ترامپ با انتقاد از پنتاگون و دولت »جو بایدن« رئیس جمهور 
کنونی آمریکا گفت که ذخایر تسلیحاتی این کشور خالی 
شده زیرا »آن  ها همه چیز را به اوکراین فرستاده اند و اکنون 

ما هیچ مهماتی نداریم«.
دونالد ترامپ در ادامه این مصاحبه به نگرانی هایش در 
حوزه امنیت ملی پرداخت و با اشاره به کشور چین مدعی 
شد: »چین تهدید بزرگی برای ایالات متحده به خصوص در 
حوزه سلطه اقتصادی و نظامی به شمار می رود. هم چنین در 
حوزه هوش مصنوعی من معتقدم که چین به برتری هایی 
دست می یابد و اگر ایالات متحده در اولویت های خود در 

این زمینه شکست بخورد، بستر را برای جاسوسی چین علیه 
آمریکا از طریق پلتفرم هایی نظیر تیک تاک و اینستاگرام 

فراهم می سازد«.

»ترامپ«:

چین تهدید بزرگی برای آمریکا است

رویداد

با تداوم جنایات صهیونیست ها، وزارت بهداشت غزه آمار قربانیان جنگ رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه را اعلام کرد. وزارت 
بهداشت غزه اعلام کرد: رژیم صهیونیستی ظرف ۲۴ ساعت گذشته مرتکب ۳ کشتار علیه مردم غزه شد که ۴۱ شهید و ۱۱۳ 
زخمی بر جای گذاشت. براساس گزارش خبرگزاری سما، این وزارتخانه تأکید کرد آمار قربانیان جنگ غزه از هفتم اکتبر ۲۰۲۳ 
تاکنون به ۴۰ هزار و ۴۷۶ شهید و ۹۳ هزار و ۶۴۷ زخمی رسید. همچنین طی حملاتی که از صبح امروز انجام گرفته ۳۰ تن 
شهید شده اند. آنروا در ادامه اعلام کرد: وضعیت در نوار غزه فاجعه آمیز است و مردم هر روز مجبور به فرار در میان ادامه بمباران 

و گلوله باران تانک ها می شوند.

آمار شهدای غزه به ۴۰۴۷۶ نفر رسید

شهر ما خانۀ ما )4(

بین  الملل

 مشاور امنیت ملی پیشین آمریکا، ترامپ را برای خروج پر 
هرج ومرج از افغانستان مقصر دانست و گفت او تحت تاثیر 

رئیس جمهور روسیه قرار داشت.
ژنرال  مک مستر«  »هربرت  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
بازرنشسته آمریکایی که در بین سال های ۲۰۱۷ تا ۲۰۱۸ مشاور 
امنیت ملی »دونالد ترامپ« رئیس جمهور پیشین ایالات 
متحده بود، گفت ترامپ مسئول خروج آشفته نیروهای 

آمریکایی از افغانستان در سال ۲۰۲۱ است.
داد:  توضیح  سی ان ان  شبکه  با  مصاحبه  در  مک مستر 
رئیس جمهور سابق در سال ۲۰۱۷ تصمیمی برای حفظ حضور 
ایالات متحده در افغانستان گرفته بود اما نظرش را تغییر داد 
و دولت او در نهایت با طالبان توافقی منعقد کرد که بر اساس 
آن، نیروهای آمریکایی باید تا ماه می ۲۰۲۱ از افغانستان خارج 

شوند. رئیس جمهور جو بایدن هم پس از روی کار آمدن، 
تاریخ خروج نیروها را به اوت بازگرداند.

مک مستر گفت: ترامپ به این تصمیم پایبند نبود و من فکر 
می کنم که افرادی در گوش او خواندند و با این عبارات نظر 
او را تغییر دادند که »جنگ های بی پایان را تمام کنید« و 

»افغانستان گورستان امپراتوری ها است« و غیره.
این ژنرال بازنشسته در پاسخ به این سوال که آیا ترامپ در قبال 
عقب نشینی از افغانستان در دولت بایدن که به شدت مورد 

انتقاد قرار گرفت، مسئولیت دارد؟ تاکید کرد: اوه، بله.
رئیس جمهور سابق به طور مرتب به دولت بایدن و اخیراً 
رقیب  اکنون  که  رئیس جمهور  معاون  هریس«  »کامالا 
دموکرات او در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ است، بر سر 
خروج پر هرج ومرج نیروهای آمریکایی از افغانستان حمله 
می کند. در جریان این خروج ۱۸ نظامی آمریکایی در حمله به 

فرودگاه کابل کشته شدند.
ژنرال مک مستر همچنین در کتاب خود با عنوان »در جنگ 
با خودمان: سفر من در کاخ سفید ترامپ« که به تازگی 
منتشر شده است، در مورد این تعبیر خود نوشت که ترامپ 
اغلب به دنبال تمجید و تأیید رهبران خارجی قدرتمند، مانند 
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه و »رودریگو دوترته« 
رئیس جمهور سابق فیلیپین است تا بتواند به عنوان یک رهبر 

قوی مشابه دیده شود.

او در این باره به سی ان ان گفت: من تلاش می کنم که قدرت 
رئیس جمهور و همچنین  از جنبه های شخصیت  برخی 
آسیب پذیری های او را به شکل واقعی توضیح دهم و البته 
گاهی تمایلی به نوشتن برخی از این ها نداشتم، زیرا فکر 
می کردم نمی خواهم اگر او دوباره انتخاب شد، به نوعی کتابی 
درباره اینکه چگونه می توان ترامپ را دستکاری کرد، ارائه دهم.

مک مستر در پاسخ به این سوال که آیا دوباره در دولت ترامپ 
خدمت خواهد کرد یا خیر، گفت که این کار را نمی کند.

او افزود: من در هر دولتی که احساس کنم، می توانم تغییری 
ایجاد کنم، کار خواهم کرد، اما به نوعی کار من با ترامپ 

تمام شده است.
او همچنین معتقد است که »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه توانست ترامپ را به بازی بگیرد و نظرات او را تغییر 

دهد.
مشاور سابق امنیت ملی آمریکا علاوه براین می گوید که  بر سر 
تصمیم ترامپ مبنی بر انتقال سفارت آمریکا در سرزمین های 

اشغالی از تل آویو به بیت المقدس با ترامپ مخالف بود.
مک مستر تاکید می کند که ترامپ تحت تأثیر »شلدون 
ادلسون« تاجر طرفدار اسرائیل که بزرگ ترین حامی مالی 
ترامپ بود، قرار داشت. به گفته او، ادلسون که در سال ۲۰۲۱ 
مُرد، به ترامپ گفته بود هشدارها مبنی بر این که انتقال 

سفارت باعث بی ثباتی منطقه می شود، »بیش از حد« است.

»مک مستر« تأکید کرد؛  ترامپ، مقصر اصلی خروج آشفته از افغانستان

حسن صانعی  پور

یک رسانه صهیونیستی اذعان کرد که نخست وزیر رژیم اشغالگر در هر دور 
از مذاکرات با طرح شروطی مانع از دستیابی به توافق آتش بس و تبادل 

اسرا با جنبش حماس می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، روزنامه »یدیعوت آحارونوت« در گزارشی در این 
باره نوشت: »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر اسرائیل، اخیرا تیم مذاکره 
کننده را با پیشنهادی که ماه ها پیش رد شده بود، به قاهره فرستاد. این 
روزنامه گزارش داد: این پیشنهاد شامل حفر کانال هایی در محور نتزاریم 
بود که اجازه عبور خودروها را نمی دهد. یدیعوت آحارونوت در ادامه این 

پیشنهاد را که با ادعای حل مشکل محور نتزاریم مطرح شد »غیرمعمول« 
توصیف کرد. طبق این گزارش، اجرایی شدن طرح پیشنهادی نتانیاهو 
غیرممکن است و به همین دلیل پیشتر نیز تیم مذاکره کننده رژیم 
صهیونیستی به شدت با آن مخالفت کرده بود، اما با این وجود نخست وزیر 
رژیم اشغالگر حاضر به چشم پوشی از آن نشد و تمامی میانجیگران نیز با 
آن مخالفت کردند. منابع مطلع در این باره گفتند: بر اساس طرح نتانیاهو، 
هیئت مذاکره کننده اسرائیل در دور اخیر مذاکرات خواستار حفظ حضور 
نیروها در هشت نقطه در امتداد محور نتزاریم و کاهش حضور آن  ها به 

پنج نقطه پس از موفقیت مذاکرات شد، اما محور مقاومت بر 
عقب نشینی کامل از این محور اصرار دارد و مصر نیز به طور کلی 
مخالف حضور اسرائیل در نتزاریم است. یدیعوت آحارونوت در ادامه 
با اشاره به سنگ اندازی نتانیاهو در مسیر مذاکرات، به نقل از منابع 
خود گزارش داد: مردم گمان می کنند که اگر ما اختلافات بر سر این 
بند را حل و فصل کنیم توافق امضا خواهد شد، آن  ها نمی دانند که 
در صورت تحقق این هدف نتانیاهو بند و شرط جدیدی را مطرح 

می کند که دستیابی به توافق و راه حل را ناکام می گذارد.

»رسانۀ عبری«:نتانیاهو تیم مذاکره کننده را با پیشنهادی مردود به قاهره فرستاد



چهارشنبه 7 شهریور 1۴۰۳      شمارگان 1628 3

رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر 
کرج، در بازدید از فرایند بازگشایی خیابان بیمه تامین 
طبق  داشت:  اظهار  حصارک  پاسگاه  مجاور  اجتماعی 
تعهدی که به مردم منطقه داده بودیم در تذکر رسمی به 
شهردار محترم تسریع در بازگشایی این خیابان و نهایی 
نمودن توافقات فراجا را در جلسه رسمی شورا مطرح کرده 

بودیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، جواد چپردار تصریح کرد: پس 
از آن در جهت پیگیری مطالبات مردم طی جلسات متعدد 
شهردار کرج و فرماندهی محترم فراجا بالاخره تعهدات فی 
مابین پس از سال ها نهایی و با دستور سردار هداوند و 
اقدامات موثر مدیر منطقه پنج شهرداری حسین کمالی 

دهقان این مطالبه محقق شد.
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر از 
شهردار، فرماندهی فراجا و مدیر منطقه به سبب اقدامات 
اخیر در بازگشایی این خیابان قدردانی کرد و افزود: در 

این بازدید که ریاست سازمان سیمامنظر و فضای سبز 
گردید  مقرر  داشت،  حضور  نیز  عاقلی  علی  شهرداری 
تا با اولویت حفظ درختان در رفیوژ میانی این خیابان 
به احداث پیاده راه و گسترش فضای سبز برای اهالی 

محل اهتمام فوری و ویژه صورت پذیرد. ساخت 
های  سرویس  سبز،  فضای  پارک،  توسعه  و 
بهداشتی، آسفالت و اصلاح معابر عمومی در 
محلات از جمله الویت های دوره ششم شورا 
به موازات اجرای پروژه های مرکز شهر است.

چپردار بیان کرد: شورای اسلامی شهر کرج در 
طول ۳ سال گذشته تلاش نموده تا در موازات 

اجرای پروژه های عمرانی، ترافیکی، 
خدماتی  و فضای سبز جاری در 
مراکز شهر از توجه به مناطق 
و محلات کم برخوردار غفلت 
توسعه  و  ساخت  و  نشود 

پارک، سرویس های بهداشتی، آسفالت و اصلاح معابر 
عمومی از جمله این اقدامات بوده است.

وی تاکید کرد: این شورا در سال آخر به تکمیل پروژه ها و 
تحقق وعده هاعمل خواهد نمود و آغاز  فرایند بازگشایی 
خیابان بیمه تامین  در منطقه پنج یکی از این تعهدات 

به مردم است.
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی 
شهر از بررسی توافقات، لوایح و مصوبات جاری 
مدیریت شهری و  ممیزی قرار داد های شهرداری 
در جلسات رسمی کمیسیون مربوطه خبر داد و 
مدیریت  احتمالی  فعل  ترک  و  تخلفات  با  افزود: 
استناد  به  پیمانکاران  و  مدیران  شهری، 
گزارشات نظارتی و حراستی شهرداری 
نظارتی  مقررات  و  ذاتی  تکالیف  یا 
به شدت  کشور  اسلامی  شوراهای 

برخورد خواهد شد.

»علیرضا رحمتی« -رئیس هیات ورزش های همگانی استان البرز- اعلام کرد: براساس آخرین ارزیابی ها ، هیات ورزش 

های همگانی این استان در سطح کشور برتر شناخته شد. این ارزیابی توسط فدراسیون ورزش های همگانی کشور انجام 

شد و استان البرز برای دومین سال پیاپی جزو استان  های برتر کشور قرار گرفت. این موفقیت حاصل کار مربیان و دست 

اندرکاران ورزش های همگانی و تمام علاقمندان به این رشته ورزشی در استان البرز است. هیات ورزش های همگانی 

استان البرز تمام تلاش خود را بر تشویق و جذب حداکثری شهروندان استان برای شرکت در فعالیت های ورزشی و رفع 

مشکل کم تحرکی است.

هیأت ورزش  های همگانی البرز برتر کشوری شد

در شهر

»جواد چپردار«:

تعهد مدیریت شهری در بازگشایی خیابان بیمه تأمین اجتماعی محقق شد

از »البرز« چه  خبر؟

تأملی بر گفته  های 

 وزیرُ سابق راه و شهرسازی؛

بخشمسکنطیسهسال

گذشتهچقدررشدداشتهاست؟

»فرزانه  معارفه  آیین  در  شهرسازی  و  راه  سابق  وزیر 
و  راه  وزارت  عملکرد  گزارش  تشریح  به  صادق مالواجرد« 
سال  در سه  گفت:   پرداخت  سیزدهم  دولت  در  شهرسازی 
گذشته طبق آمار رسمی، بخش مسکن از رشد منفی ۶.۹ در 

سال ۱۴۰۰ به مثبت ۷.۱ در سال در سال ۱۴۰۲ رسید.
»مهرداد بذرپاش« شامگاه گذشته در آیین تودیع و معارفه وزیر 
راه و شهرسازی به تشریح گزارشی از عملکرد دوره مسئولیت 
خود پرداخت و افزود: همچنین رشد تشکیل سرمایه ثابت در 
بخش مسکن و ساختمان به گواه مرکز آمار از منفی ۱۳.۹ در 

سال ۹۹ به مثبت ۳.۴ در سال ۱۴۰۳ رسید.
وی بیان داشت: ۱۰۰ هزار قطعه زمین شامل ۵۰ هزار قطعه در 
شهر و ۵۰ هزار قطعه در روستاها تامین شد و در مدار ساخت 

قرار گرفت.
بذرپاش در ادامه گفت: از ۲۴۰ هزار واحد مسکن مهر که 
به دولت سیزدهم به ارث رسیده بود ۱۳۸ هزار واحد امسال 

تحویل مردم شد.
وزیر سابق راه و شهرسازی بیان داشت: احداث ۲۷ شهر ساحلی 
در شورای عالی معماری و شهرسازی به تصویب رسید که 

عملیات اجرایی سه شهر آغاز شد.
وی یادآور شد: در مجلس شورای اسلامی مصوب شد که 
سرمایه بانک مسکن به عنوان نهاد مولد مسکن در کشور 
۱۰۰ همت افزایش یابد که هنوز موفق به افزایش سرمایه این 

بانک نشدیم.
بذرپاش گفت: سامانه »خودنویس« برای ساماندهی بازار اجاره 
مسکن راه اندازی شد که تا کنون از ثبت ۸۵۰ هزار قرارداد 
عبور کرده است. همچنین قانون مالیات بر خانه های خالی که 
تصویب آن به قبل از انقلاب باز می گردد، اجرایی نشده بود 

که این اقدام برای نخستین بار در دولت سیزدهم اجرا شد.
وی یادآور شد: قانون ساماندهی بازار اجاره و مسکن برای 
نخستین بار در دوران دولت سیزدهم، توسط مجلس شورای 
اسلامی و قوانین الزام به تنظیم سند رسمی به تصویب رسید.

وی افزود: در زمینه بافت فرسوده با صدور ۹۶ هزار پروانه 
ساختمانی در سال ۱۴۰۲ رکورد جدیدی در کشور به ثبت رسید 

که جز با همکاری شهرداری ها انجام نمی شد.
وزیر سابق راه و شهرسازی در ادامه گزارشی از اقدامات حوزه 
حمل و نقل ارائه کرد و اظهار داشت: در بخش حمل ونقل، 
کلان پروژه »ایران راه« در این بخش تعریف شد و مجموع 
پروژه های سخت افزاری و نرم افزاری ذیل کلان پروژه ایران راه 
اجرایی شد. در همین راستا رکورد ترانزیت در سال ۱۴۰۲ بیش 

از ۵۷ درصد رشد کرد و به ۱۷.۷ میلیون تن رسید.
وی افزود: در سه سال گذشته ۳۲۷ کیلومتر آزادراه، سه هزار و 
۵۸۶ کیلومتر راه اصلی و بزرگراهی، بیش از هفت هزار و ۴۲۵ 
کیلومتر راه روستایی و ۸۵۱ کیلومتر راه آهن به بهره برداری 
رسید. همچنین یک هزار و ۹۱۱ نقطه حادثه خیز رفع و سه هزار 

و ۸۸۶ واگن باری به ناوگان ریلی کشور اضافه شد.
بذرپاش با بیان اینکه عملیات ساخت فاز ۲ شهر فرودگاهی 
امام خمینی )ره( از محل استجازه رهبری آغاز شد که می 
تواند در دولت چهاردهم به بهره برداری برسد، گفت: در حوزه 
بنادر و دریانوردی نیز ظرفیت اسمی بنادر به ۲۹۶ میلیون تن 
و ظرفیت کانتینری به ۷۰۰ هزار TEU افزایش یافت. همچنین 
احیای خلیج گرگان، لایروبی کانال آشوراده و توسعه بندر 
شهید بهشتی چابهار در راستای سیاست های ابلاغی رهبر 

معظم انقلاب انجام شد.

گوشه  وکنار

عضو شورای اسلامی شهر کرج بر پیشبرد سیاست های شورا 
در پروژه قطار شهری تاکید کرد و گفت: پروژه قطارشهری 
پروژه ایست که نه تنها در اولویت شورای دوره ششم  بوده 

بلکه دغدغه و مطالبه ای برای شهروندان است.
لزوم  بر  مهاجری  حسین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شناسایی مشکلات و ارائه راهکار برای تسریع در پروژه های 
قطار شهری اشاره کرد و اظهارداشت: چندین بار در جلسات 
مختلف پیگیر این موضوع بوده ایم که وعده هایی که به 
مردم داده می شود در موعد مقرر به انجام برسد لذا این وعده 

محقق نشده است.
عضو شورای اسلامی شهر کرج با انتقاد از کند بودن روند 
اجرای طرح قطار شهری تصریح کرد: طبق بررسی بعمل 
آمده عدم وجود حداقل ۴ رام قطار، عدم وجود سیگنالینگ، 

عدم وجود دپو، عدم تکمیل ایستگاه های میانی جهت عبور 
قطار از مسیر و عدم تامین نیروی انسانی متخصص از 
عوامل اصلی تاخیر در افتتاح مترو کرج و اتصال آن به 
مترو تهران است که باید مواردی که منجر به بروز مشکل 
در اجرای طرح مترو شده را شناسایی کرده و برای اصلاح 
آن تلاش کنیم در این راستا از مدیریت شهر درخواست می 

شود نسبت به رفع این موارد اقدام کند.
وی اذعان کرد: در حال حاضر تکمیل ایستگاه شهید سلطانی 
و پیشرفت ایستگاه های میانی و تامین محل دپو و رام 
های مورد نیاز قطار شهری از جمله اولویت های شورای 

شهر است.
که  شهری  قطار  مانند  طرح هایی  کرد:  تاکید  مهاجری 

خدماتی هستند باید در اسرع وقت به نتیجه برسند.

»حسین مهاجری« انتقاد کرد؛  وعدۀ ناصادق در راه  اندازی و اتصال مترو کرج به تهران

شورای  راهبردی  مطالعات  و  ها  پژوهش  مرکز  رئیس 
اسلامی شهر کرج گفت: چهاردهمین همایش ملی نخبگان، 
با هدف گردهمایی نخبگان، پژوهشگران و فعالان علمی 
کشور، فرصتی است تا دستاوردهای نوین علمی و پژوهشی 

در عرصه های مختلف به بحث و تبادل نظر گذاشته شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد اسدیان با بیان این خبر 
اظهارد اشت: چهاردهمین همایش ملی نخبگان، با هدف 
گردهمایی نخبگان، پژوهشگران و فعالان علمی کشور برگزار 
می  شود، این همایش که از جمله معتبرترین گردهمایی های 

تقویت  دنبال  به  می رود  شمار  به  ملی  سطح  در  علمی 
ارائه  ارتقای سطح دانش و  شبکه های علمی و فناوری، 

راهکارهای نوین برای چالش های پیش روی کشور است..
شورای  راهبردی  مطالعات  و  ها  پژوهش  مرکز  رئیس   
اسلامی شهر کرج افزود: حوزه های پولی و مالی، حکمرانی 
نظام  طبیعی،  منابع  و  زیست  محیط  سیاستگذاری،  و 
سلامت، امنیت غذایی، علم، فناوری و اقتصاد دانش بنیان، 
فناوری ها و صنایع پیشران و راهبردی، نظم نوین )تحولات 
منطقه، جایگاه ایران و ...( و فناوری های نرم محورهای 

اصلی همایش است.
برای  می توانند  علاقه مندان  کرد:   اذعان  اسدیان 
 ۱۰ لغایت  مرداد   ۳۰ تاریخ  از  همایش  این  در  شرکت 
به  همایش،  رسمی  وب سایت  به  مراجعه  با  شهریور 
و  ثبت نام  فرم های   https://bmn.ir/hamayesh آدرس 

ارسال مقالات را تکمیل کنند.
وی بیان کرد: مقالات ارسالی باید مطابق با معیارهای علمی و 
پژوهشی مشخص شده توسط کمیته داوری همایش باشند. 

علاوه بر این، اطلاعات تکمیلی در خصوص نحوه شرکت.

و  دولتی  پروژه   ۱۷۴ و  هزار  یک  کرد:  اعلام  البرز  استاندار 
خصوصی با اشتغالزایی برای حدود ۲ هزار و ۲۰۰ نفر در هفته 

دولت در البرز بهره برداری می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری البرز، » مجتبی عبداللهی « روز گذشته افزود: این 
پروژه ها با اعتباری بالغ بر ۸۸ هزار میلیارد ریال آماده بهره 

برداری شد.
تا   ۲ از  دولت  هفته  با  نیز همزمان  امسال  کرد:  بیان  وی 
هشت شهریورماه، در تمام شهرستان های استان پروژه های 
راستای  در  که  می گیرد  قرار  برداری  بهره  مورد  اثرگذاری 
مطالبات و نیازهای مردم و رشد و شکوفایی سرمایه گذاری 
مردم،  مشارکت  با  تولید  هدف جهش  با  بخش خصوصی 

برنامه ریزی شده است.
استاندار البرز ادامه داد: بر این اساس یک هزار و ۵۸ پروژه 
در هفت  پروژه  در بخش خصوصی ۱۱۶  و  دولتی  در بخش 

شهرستان استان البرز افتتاح می شود.
عبداللهی گفت: از این تعداد در بخش دولتی ۳۳۶ پروژه برای 
شهرستان کرج، ۲۵۵ پروژه شهرستان ساوجبلاغ، ۸۶ پروژه 

پروژه  فردیس، ۷۶  شهرستان  پروژه  نظرآباد، ۱۴۲  شهرستان 
شهرستان طالقان، ۴۱ پروژه شهرستان اشتهارد و ۱۲۲ پروژه به 

شهرستان چهارباغ تعلق دارد.
استاندار البرز افزود: ۱۱۶ پروژه در بخش خصوصی در هفت 
شهرستان استان با اعتباری بیش از ۳۹هزار میلیارد ریال مورد 

بهره برداری قرار می گیرد. 

»محمد اسدیان« خبر داد؛ برگزاری چهاردهمین همایش ملی نخبگان

یک هزار و ۱۷۴ پروژه، رهاورد هفتۀ دولت

محمد ملک  دار
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»وزیر بهداشت«: 

درحوزۀپزشکیدرمرزهای

علمیدنیاقرارداریم

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه امروز 
در حوزه پزشکی در مرزهای علمی دنیا قرار داریم، گفت: 
هدف ما در کنار مردم و برای مردم بودن برای کاهش رنج 
بیماری و آلام آن  هاست تا بیماران به جز درد بیماری، رنج 

دیگری نداشته باشند.

آیین تکریم و معارفه وزیر  دکتر محمدرضا ظفرقندی در 
بهداشت که روز گذشته با حضور رئیس جمهور در سالن 
امام جواد)ع( ستاد وزارت بهداشت برگزار شد، پیشرفت های 
پزشکی و حوزه سلامت را حاصل تلاش های گسترده وزرای 
بهداشت پیشین، کارکرد نظام شبکه و خدمتگزاری نیروهای 
بهداشتی و درمانی در سراسر کشور دانست و افزود: دوره ای 
عضو کمیسیون اعزام بیماران به خارج بودیم و ارز زیادی 
برای درمان بیماران از کشور خارج می شد اما امروز پیشرفته 
ترین درمان ها در مرز دانش دنیا در کشورمان ارائه می شود 

که باعث افتخار است.

وی با ذکر حدیثی از اباعبدالله الحسین)ع( که فرمودند »بی 
شک نیازهای مردم به شما از نعمت های الهی است. قطعاً 
از  از طرف خداست، پس  نعمتی  به شما  نیازهای مردم 
نعمت ها ملول نشوید و آن  ها را برآورده سازید.« تاکید کرد: 
این حدیث باید سرلوحه همه مدیران و خدمتگزاران به ویژه 

در حوزه سلامت باشد.

وزیر بهداشت تصریح کرد: امروز فرصت مغتنمی برای کشور 
ایجاد شده چراکه به خاطر ندارم تا این حد انسجام، وفاق و 
همدلی در جامعه و جامعه پزشکی وجود داشته باشد؛ این 
شرایط مصداق این بیت شعر زیباست که »دست در دست 
هم نهیم به مهر، میهن خویش را کنیم آباد«. با انسجام 
جامعه پزشکی، شرایط بی نظیر کشور در پزشک بودن رئیس 
جمهور و حضور ۴ پزشک در کابینه می توان به حمایت از 

تولیت وزارت بهداشت امیدواری زیادی داشت.

به گفته دکتر ظفرقندی، ۷۰ درصد مشکلات حوزه سلامت 
خارج از وزارت بهداشت است و به عنوان نمونه در تروما، 
جوانان زیادی بر اثر حوادث جاده ای قربانی می شوند و 
بیشترین عمر از دست رفته در جامعه مربوط به حوادث 
جاده و تروماست؛ بنابراین بدون تولیت واحد، عزم ملی و 
حمایت همه مسئولان کشور، این وضعیت در بخش های 

جاده ای و ایمنی خودروها ارتقا نمی یابد.

وی با اشاره به موقعیت ممتاز جامعه پزشکی بین مردم، 
گفت: موقعیت جامعه پزشکی در بین مردم، یک سرمایه 
اجتماعی بزرگ است و جامعه سلامت جزو سه گروه اول 
کشور در حوزه سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی هستند. 
اگر فردی در حوزه سلامت به جز این فکر کند که باید همه 
تلاش خود را برای کاهش درد و آلام مردم به کار گیرد، 

خسارت دنیا و آخرت نصیب او می شود.

وزیر بهداشت ادامه داد: ما باید و موظفیم که درمان های 
پیشرفته را در کشور در مرزهای دانش تعقیب کنیم، هزینه 
های کمرشکن درمان را کاهش دهیم، مشکلات دارویی 
مردم را حل کنیم، آموزش با کیفیت را گسترش دهیم و بر 
اساس برنامه توسعه در حوزه پژوهش به جایگاه اول منطقه 

دست پیدا کنیم.

دکتر ظفرقندی در ادامه با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای 
گفت:  کرونا،  گیری  دوران همه  ویژه شهدای  به  سلامت 
تلاش ها و فداکاری های جامعه پزشکی در دوران کرونا، 
پرچم افتخاری برای حوزه سلامت است که در تاریخ، این 

فداکاری ها ثبت شد.

برای ارتقای کارکرد سازمان بهزیستی به نظر 
محوری  جامعه  مانند  راهکارهایی  می رسد 
به جای مددجو محوری، دانایی محوری به 
جای تجربه محوری، دارایی محوری به جای 
مشکل محوری و توانمندسازی به جای خیریه 

محوری موثر باشد.
اصلی  متولی  عنوان  به  بهزیستی  سازمان 
سلامت اجتماعی در کشور شناخته می شود 
از  هدف  گروه های  از  متنوعی  طیف  به  و 
جمله زنان سرپرست خانوار، معلولین، کودکان 
و  کار  کودکان  بیسرپرست،  یا  بدسرپرست 
خیابان، معتادان، سالمندان، زنان و دختران 
در معرض خشونت و... خدمت ارائه می دهد.

به نوعی می توان گفت وظیفه اصلی سازمان 
»ارتقاء  و  اجتماعی«  »بهزیستن  بهزیستی؛ 
کیفیت زندگی« مخاطبان خود است که اتفاقاً 
به عنوان هدف غایی حرفه مددکاری اجتماعی 
نیز در نظرگرفته می شود. بطوریکه در آخرین 
تعریفی که از مددکاری اجتماعی وجود دارد 
توسعه و تغییر اجتماعی، انسجام اجتماعی و 
توانمندسازی به عنوان خط مشی هایی تاکید 
شده است که با تکیه بر علوم اجتماعی، علوم 
انسانی و دانش بومی، افراد و ساختارها را در 

مقابله با چالش های زندگی و ارتقاء رفاه و 
بهزیستن اجتماعی هدایت می کند.

با این وجود به نظر می رسد در طول سال های 
گذشته همواره بٌعد اجتماعی سازمان بهزیستی 
مورد بی مهری قرار گرفته است که یکی از دلایل 
اصلی آن می تواند ریشه تاریخی وابستگی 
سازمانی بهزیستی در گذشته به وزارت بهداری 

سابق داشته باشد.
انتظار می رود بعد از تفکیک وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی و وابستگی سازمان بهزیستی 
این  اجتماعی  گفتمان  وزارت خانه  این  به 
از  به خصوص  و  شود  تقویت  نیز  سازمان 
ظرفیت مددکاران اجتماعی و سایر متخصصان 
علوم اجتماعی در مسئولیت ریاست سازمان و 
همچنین سایر رده های مدیریتی بیش از پیش 

استفاده شود.
علاو براین موارد، اکنون نه تنها گروه هدف 
مشکلات  و  مسائل  گریبانگیر  بهزیستی، 
مختلفی هستند، بلکه خود ساختار سازمان 
بهزیستی نیز نیاز به تیمار و ترمیم دارد. 
می رسد  نظر  به  شرایط  این  بهبود  برای 
کسی که در آینده به عنوان رئیس سازمان 
از  بایستی  می شود،  انتخاب  بهزیستی 
منظر گفتمان اجتماعی چند رویکرد را که 
در ادامه به طور مختصر اشاره می شود در 

دستور کار خود قرار دهد:
محوری:  مددجو  جای  به  محوری  جامعه 
تعدد مسائل و مشکلات مددجویان سازمان 
آنقدر زیاد است که گاهی زمان ایجاد تغییرات 
زیربنایی و حرکت به سوی جلو را گرفته و 
رئیس سازمان و همکاران آن درگیر روزمرگی 
و تکرار چرخه معیوب مدیریتی می شوند، 
و  دغدغه ها  به  پاسخ  اگرچه  که  حالی  در 
امورات مددجویان اولویت دارد، اما بایستی 
در چشم انداز چندساله، سیاست ها، برنامه ها 
و مداخلات به سمت اقدامات جامعه محور 

سوق پیدا کند.
دارایی محوری به جای مشکل محوری: اگرچه 
آغاز  مشکل  از  خدمات  سنتی،  رویکرد  در 
می شد، اما در رویکردهای نوین اجتماعی، 
تاکید بر نقاط قوت و دارایی ها و توانایی های 
افراد، گروه ها و اجتماعات است. همه افراد 
حتی آن  هایی که در سخت ترین شرایط قرار 
و شبکه  در وجود خود  روشنی  نقاط  دارند 
بایستی در  اجتماعی پیرامونشان دارند که 

طراحی و اجرای برنامه ها و مداخلات مورد 
توجه قرار گیرند.

دانایی محوری به جای تجربه محوری: هر 
اقدامی در سازمان بهزیستی باید مبتنی بر 
شواهد متقن علمی، رویکردهای چندرشته ای 
و گروهی و امتحان پس داده باشد. متاسفانه 
یا  ساختاری  تغییرات  گاهی  گذشته  در 
محتوایی اتفاق افتاده است که کار کارشناسی 
کافی روی آن صورت نگرفته و زمان و منابع 
زیادی برای اصلاح مجدد آن باید هزینه شود. 
البته این امر نباید مانع اجرای برنامه های 

خلاقانه و مبتکرانه شود.
توانمندسازی به جای خیریه محوری: این 
مفهوم در باورها و سنت های ما ریشه دارد 
ماهیگیری  باید  دادن  ماهی  جای  به  که 
آموزش بدهیم. به واقع رویکرد خیریه ای هم 
برخلاف منافع گروه هدف، سازمان بهزیستی 
و به طور کلی جامعه است و بایستی پیوست 
توانمندسازی در هر برنامه و اقدام بهزیستی 

پیش بینی شده باشد.

در باب ضرورت تقویت گفتمان اجتماعی؛

بهزیستی یا بهداری؟

در غم از دست دادن دایی خوب و مهربانتان، همدم لحظه لحظه های سخت و سنگین غم شما هستیم.
خداوند روح پاکش را مورد مغفرت و لطف بی انتهای خویش قرار دهد

مجموعۀ دنیای هوادار

سرکار خانم پرستو شاکرمی سلامت

دیدگاه

امیر مغنی  باشی

یک شرکت دانش بنیان که در زمینه یافتن جایگزین برای 
مواد شیمیایی مبتنی بر نفت و سوخت های فسیلی کار 
می کند، موفق به تولید نقاط کوانتومی از مواد سلولزی و 

پسماندهای چوب شد.
از ستاد ویژه توسعه  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
الاینس  ساینس  گرین  شرکت  میکرو،  و  نانو  فناوری 
)Green Science Alliance( به دنبال جایگزین کردن مواد 
شیمیایی مبتنی بر نفت و خطرناک برای محیط زیست با 
ترکیبات گیاهی و زیست توده هاست، به تازگی محققان این 
شرکت موفق به تولید نقاط کوانتومی از نانوالیاف سلولز 
شده اند و این شرکت اعلام کرده که امکان تولید نقاط 
کوانتومی از سلولز، پسماند چوب و مواد غذایی و همچنین 

زیست توده های مختلف را دارد.

الاینس،  ساینس  گرین  شرکت  در  موری  ریوحی  دکتر 
نانوالیاف سلولز یا لینگو سلولز را از سلولز و پسماند چوب 
تهیه کرده و از آن ها، نقاط کوانتومی را سنتز کرده است. این 
نوع نقاط کوانتومی با بهره وری بالا تولید می شود. علاوه بر 
این، این نقاط کوانتومی صد در صد از زیست توده طبیعی 

تشکیل شده اند.
این گروه در حال مطالعه این ایده هستند که سلولز، لیگنو 
مواد  به  را  زیست توده  و  غذایی  زباله های  سلولز، چوب، 

طبیعی کوانتومی تبدیل کنند.
این شرکت در حال توسعه انواع مختلف نقاط کوانتومی 
و کامپوزیت های حاوی نقاط کوانتومی است. به تازگی 
آن ها بیشتر در توسعه نقاط کوانتومی مبتنی بر مواد آلی 
یا زیست توده متمرکز شده اند زیرا این نوع نقاط کوانتومی 
حاوی فلزات سمی مانند سرب یا کادمیوم نیستند. به طور 
کلی، نقاط بزرگتر، طول موج های بلندتر مانند قرمز را منتشر 

می کنند، در حالی که نقاط کوچکتر، طول موج های کوتاه تر 
مانند سبز یا آبی را نشر می دهند.

از آنجا که نانوسلولز از منابع طبیعی مشتق می شود و ریشه 
این نانومواد در درختان و گیاهان است؛ به سادگی تجزیه 
شده و قابل بازیافت است. از آنجا که منابع این ماده در 
طبیعت فراوان یافت می شود، هزینه تولید آن ها نیز کم 
است. بنابراین، نانوسلولز یک ماده سبز عالی و برای تولید 

نسل جدیدی از نانومواد به شمار می آید.
این  از  مختلفی  انواع  الاینس  ساینس  گرین  شرکت 
نظر  از  که  تولید می کند  را  زیست تخریب پذیر  رزین های 
ساختار مستحکم بوده و در عین حال زیست تخریب پذیر 
کربن  و  الیاف شیشه  از  برخی شرکت ها  البته  هستند. 
آن ها  اما  استفاده می کنند  مقاوم  رزین های  تولید  برای 
زیست تخریب پذیر نیستند و تنها نانوسلولز می تواند خواص 

زیست تخریب پذیری داشته باشد.

تولید صنعتی نقاط کوانتومی از پسماندهای سلولزی و چوب

زینب کارگر

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۱۴۶ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در  واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جلیل ایمانی فرزند علی بشماره شناسنامه ۰۳۱۱۱۶۶۴۹۰ صادره از کرج در دو دانگ مشاع از شش دانگ یک 
قطعه زمین به مساحت ۳۲۲.۸۵ متر مربع از پلاک ۲۱۵۸ فرعی از ۹ اصلی واقع در البرز - ماهدشت - انتهای بلوار امام - کوچه یاسر - پلاک ۶۳ خریداری از مالک رسمی آقای 
کرمعلی قاسمی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۷۷۷۵۰۸

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۴ 
اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(
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ابوالفضل پورعرب که قصد دارد به زودی نمایش اتللو را در تالار وحدت به روی صحنه ببرد به دلیل برخی مشکلات جسمی در بیمارستانی در تهران بستری شد. روند درمان این بازیگر در حال انجام 

و حال عمومی وی رو به بهبود است. پورعرب پیش تر در آذر ۱۴۰۱ نیز برای مداوا در بیمارستان بستری شد. بازیگر ۶۳ ساله سینما بیش از چهار دهه است که در عرصه بازیگری فعالیت می کند و 

فیلم های ماندگاری همچون عروس، نرگس،  چهره، دست  های آلوده، غریبانه و مردی شبیه باران را در کارنامه خود دارد.

ابوالفضل پورعرب در بیمارستان بستری شد

تردیدی وجود ندارد که شخصیت جیمز باند از لحظه خلق شدن 
و  بوک  ها  کامیک  به  راه یافتن  تا  فلمینگ  ایان  رمان های  در 
بازی های ویدئویی و البته مهم تر از همه دنیای سینما، محبوبیت 
و جریان سازی شگفت انگیزی را طی کرده است. این محبوبیت 
چنان زیاد بوده که عده ای از فیلم بازان و سینمادوستان از اصطلاح 
فیلم های »جیمز باند«ی برای دسته ای از سینمای اکشن استفاده 
کنند. گویی جیمز باند به نماد گروهی پرتماشاگر از فیلم ها 
تبدیل شده است. در طول قریب به 25 فیلمی که با محوریت 
این شخصیت پرطرفدار ساخته شده، البته همواره فرازونشیب ها 
و امیدها و ناامیدی هایی در رابطۀ میان مجموعه و مخاطبانش 
وجود داشته است. از درخشش و گل کردن »شان کانری« در این 
نقش گرفته تا خداحافظی غم انگیز او، حضور کوتاه »جرج لازنبی« 
و »تیموتی دالتون«، بیش از یک دهه ثبات »راجر مور« و همکاری 
او با فیلم سازانی نظیر »گای همیلتون« و »لوئیس گیلبرت« و 
»جان گلن« تا نقش آفرینی های »پیرس برازنان« پیرنشدنی که 
مخاطبان این فرانچایز را به دو دسته تقسیم کرد، کسانی که 
معتقدند برازنان، جیمز باندهای کاملا متفاوتی را به این سری 
از فیلم ها اضافه کرد و کسانی که می گویند او هیچ چیزی به 
این نقش اضافه نکرده و براحتی می توان از کنار اسمش به عنوان 
بازیگرانی که جیمز باند را در همۀ این سال ها محبوب نگه داشتند 
گذر کرد. و البته می رسیم به »دنیل کریگ« که همان ابتدای 
آمدنش، دعوای چرا جیمز باند سیاه موی فلمینگ باید به مردی بور 
تبدیل شود را در پی داشت؛ اما به هرصورت، او 5 فیلم جیمز باندی 
را بازی کرده است و حالا مطمئنیم دیگر با این سری فیلم ها 

همکاری نخواهد داشت. 
دلیل اینکه این یادداشت را با نام بازیگران شروع کردم و نه 
کارگردانان این فیلم ها، این است که بنظرم در همۀ این شش دهه 
تاثیرگذار مدیران  در کنار تصمیمات  بوده  اند که  بازیگران  این 
کمپانی فیلم سازی »ئی او ان پیکچرز« بیشترین اثرگذاری را بر 
مخاطبان جیمز باند داشته  اند. شاید از ویژگی های معمول این 
سینما باشد که کارگردان کمی عقب تر می ایستد و همه برای 
تماشاگر بازیگرش می آید. درواقع کارگردان همین که به عنوان یک 
تکنسین بتواند چند صحنۀ اکشن مهم فیلم را تمیز و بدون اشتباه 
فاحش از آب دربیاورد، ماموریتش را انجام داده است و حالا نوبت 
بازی و کاریزمای بازیگر است که رخ نشان دهد و فیلم نامه را بتواند 
دربیاورد. تجربه نشان داده بازیگر جیمز باند که کاریزمای بالایی 
داشته باشد بسیاری نواقص فیلم را هم می تواند بپوشاند. در این 
یادداشت مشخصا می خواهیم به آخرین فیلم سری جیمز باند، 
»وقتی برای مردن نیست« بپردازیم. اما گریزی نیست که مجبوریم 
حین بحث دربارۀ این فیلم، پای باقی فیلم های جیمز باندی را هم 

وسط بکشیم و به مقایسه بپردازیم.
البته مسجل است که پیش و بیش از تاثیر بازیگران جیمز باند، 
این تصمیمات مدیران استودیو و سرمایه گذاران فیلم است که 
بر بهتر یا بدتر شدن فیلم های جیمز باند تاثیر مستقیم داشته 
است. و دقیقا از همین منظر هم می توانیم وارد نقد فیلم »وقتی 
برای مردن نیست« شویم. بطور کلی یکی دو دهۀ اخیر را باید 
دهه های کولی دادنِ سینمای هالیوود به جریان های متنوع روز 
دانست. جریان  هایی مانند فمینیست ها و برابری خواهان بین 
زن و مرد، حامیان مبارزه با نژادپرستی، حامیان همجنسگرایی، 
حامیان مهاجران، حامیان کم توانان ذهنی یا جسمی و مدعیان 
عدالت خواهی و مبارزه با سرمایه داری که البته خود سرمایه داران 
این جهان اند. اشتباه نشود منظورم این نیست که حمایت از این 
جریان ها لزوما اشکالی دارد. مسئله این است که وضعیت وقتی 
بغرنج می شود که سینما بخواهد به این جریان ها، باج بدهد. 

وقتی سینما به بازیچه تبدیل می شود که این جریان ها، مبنای 
سیاست گذاری استودیوها برای فیلم سازی، انتخاب فیلم نامه، 
شخصیت پردازی، انتخاب بازیگر، تدوین و کلیه امور یک فیلم 
می شوند. در جشنواره ها و جوایز به مقدس سازی می پردازند و در 
اهدای جوایز معتبر هم دیگر، نه ارزش هنری که ارزش مفهوم های 
شعارزده در جهت حمایت از این جریان ها مبنای کار قرار می گیرد. 
به این می گویند کولی دادنِ سینما به جنبش های روز و سعی در 
راضی نگه داشتن همه از خود. چیزی که شخصی بودن و یکتا بودن 
شخصیت ها و جهان قصه ها را از آن ها می گیرد و ما در نهایت با 
انبوهی فیلم های شبیه به هم به نتیجه گیری های یکسان طرف 

خواهیم بود.
فیلمی  به  را هم  نیست«  برای مردن  آنچه که »وقتی  بنظرم 
هدرشده و بی خاصیت تبدیل کرده، تلاش برای راضی نگه داشتن 
همه است. فیلمی که از اساس گویی فقط قرار بوده در حکم 
یک خداحافظی آبرومندانه برای دنیل کریگ با نقش باشد. و 
نکتۀ برجستۀ دیگر همان تم همیشگی منجی بودن آمریکایی ها 
و غربی ها در مقابل خرابکاری های میکروبی و تغییر ژن انسان ها 
از این دست ماجراهاست. و این بار هم پای یک دانشمند  و 
روس وسط است که باید جلویش گرفته شود! در کنار این ها 

مفهوم دیگری که دوستان کمپانی »ئی او ان« آن را به این آش 
شله قلمکار اضافه کرده اند، مفهوم خانواده دوستی و وفای به 
عهد نسبت به تعهد خانوادگی است. مجدد باید تاکید کنم که 
حتما ساختن مفهوم احترام و تعهد به خانواده در سینما بسیار 
می تواند امر درستی باشد اما از راه فرم. ساخت خانواده، ساخت 
رابطۀ همسری، ساخت محیطی انسانی و درنظرگرفتن پیشینۀ 
شخصیت و نه سنجاق کردن متعهد بودن به شخصیت جیمز باند. 
کسی که او را با آدم کشی ها و بی قید و بندی هایش می شناختیم 
نمی تواند یک شبه به فمیلی من تبدیل شود و لابد با پاکت میوه 
و سبزی در دست وارد خانه شود و عصر بخیر بلندی بگوید. مثل 
این است که دوستان فرداروزی تصمیم بگیرند جیمز باند را حامی 
حقوق گیاهخواران کنند و جیمز باند گیشنیز و جعفری بخورد به 

مصاف حریفان برود!
»وقتی برای مردن نیست« حتی نشان می دهد بعید نیست در 
سال های آینده شاهد یک جیمز باند خانم سیاهپوست باشیم. 
بذر آن را هم با حضور و نقش آفرینی خانم »نائومی هریس« که 
پس از بازنشستگی جیمز باند اصلی، کد 007 او را تصاحب کرده 
است می کارد. و مخصوصا صحنۀ پایانی که در فضایی ملودرام 

آقای کریگ با همسرش خداحافظی می کند و ما خانم هریس را 
داریم که زنده مانده تا راه را ادامه دهد. در نگاه این فیلم سازان و 
هوادارانشان برابری یعنی همان تعداد که جیمز باند مرد بوده، باید 
جیمز باند زن هم داشته باشیم و حتی دیالوگ های مرد و زن ها 
کنترل شود که برابر شود. یا همان اندازه که جیمز باند سفیدپوست 
داشته ایم باید جیمز باند سیاهپوست هم داشته باشیم و برابری 
در نگاه شان یک چنین چیزی است. و راستی مگر خود این تمایز 
و تفکیک قائل شدن و زور زدن برای چپاندن و نوبتی کردن چیزها 

به معنی نابرابری و تبعیض نیست؟
فارغ از این بحث ها فیلم جدید جیمز باند دقایقی تعقیب و گریز 
تروتمیز دارد که از حیث اکشن، نمرۀ قبولی می گیرد. به هرحال 
ویراژ دادن و لایی کشیدن در کوچه های ایتالیا و فرانسه امتیازات 
این  دیگر  به کل  تماشا.  و هم  است  فال  دارد. هم  را  خودش 
چیزها ربطی به دکوپاژ و چطور بازی گرفتن از بازیگران ندارد. 
فیلم سازی اکشن نهایتا به سمتی رفته که شما هر چیزی در 
مرحلۀ فیلم برداری گرفته باشید، براحتی در مرحلۀ جلوه های 
رایانه ای خروجی استاندارد و آبرومندی ازش درمی آید و این است 
عصر تکنولوژی و خدمتش به فیلم سازی! آن بخش درگیری های 
فیزیکی و شلیک کردن متقابل بین پروتاگونیست و دشمنان هم 

که مثل همیشه جنبۀ تخیلی خودش را دارد و قهرمان ما با نهایتا 
یک خراش سطحی می تواند بدون اصابت گلوله ای صدها نفر را 
از پای درآورد و چند طبقه را بالا و پایین بپرد. این دیگر مؤلفه ای 
پذیرفته شده است و بحثی هم در آن نیست. ضمنا دنیل کریگ 
در آخرین اثرش در مجموعۀ جیمز باند هم با وجود تحولات 
عجیبی که در شخصیت پردازی  نقشش رخ داده قابل قبول و حتی 

احترام انگیز است.
اگر به بحث فیلم نامه بخواهیم وارد شویم با ناامیدی های بیشتری 
مواجه می شویم. مخصوصا که این فیلم نامه ها بصورت گروهی و 
با نظر افراد مختلفی نوشته می شوند و مانند فیلم نامه های بعضی 
فیلم های ایرانی نیستند که از صفر تا صد در ذهن کارگردان شکل 
گرفته باشند و او حتی حاضر نشده باشد برای دو نفر فیلم نامه 
را بخواند تا سوتی ها و اشتباهات فاحش آن مشخص شود و 
بازنویسی صورت گیرد. اینجا اتاق فکرها و نویسندگان بسیاری 
با تخصص های مختلف روی متن کار می کنند و انتظار می رود 
خروجی جدی تری داشته باشیم. مثلا وقتی نام فیبی والریج 
خوب  سریال  در  او  شخصیت پردازی  از  هنوز  و  می بینیم  را 
»فلیبگ« حس خوبی داریم به دنبال این هستیم که بدانیم او 

دقیقا چه تاثیری در این فیلم نامه داشته و سوای ذکر نامش 
در بین نویسندگان چه کمکی به عمق یافتن شخصیت ها کرده 
است؟ و آیا اصلا سنخیتی با این قصه داشته و از اول انتخاب 
درستی بوده؟ یا صرفا یک خانم نویسندۀ موفق معیار حضور در 
این جمع نویسندگان بوده است؟ در فیلم نامه ای که این گروه 
نوشته شخصیت سافین با بازی »رامی ملک« ظاهرا کودکی بوده 
که تمام خانواده اش در یک ماموریت آدم کشی از بین رفته اند 
و همین خاطرۀ تلخ کودکی، حادثه محرکه ای می شود که او 
تصمیم می گیرد انتقام آن ها را از خانواده مامور کشتن شان که پدر 
شخصیت اول زن فیلم )پالوما( بوده بگیرد. اما این وسط دری به 
تخته می خورد و آقای سافین در اثر قرارگرفتن در مکان و زمانی 
اشتباه شروری جهانی می شود که کمر به نابودی دنیا می بندد. 
اینگونه می شود که تعطیلات بازنشستگی آقای باند در جامائیکا را 

هم خراب می کند و جیمز عزیز زابراه می شود.
کوتاه سخن آنکه تا وقتی سینما بخواهد ابزار دست مدعیان نابلد 
فرهنگ سازی شود از مسیر درست خودش خارج می شود. آنوقت 
اسطوره ها، شخصیت ها، ژانرها و مجموعه هایی که در طول سال ها 
بتدریج رشد کرده اند و به پدیده هایی ماندگار تبدیل شده اند به 
دست این تصمیم گیران کارنابلد یکی یکی نزول می کنند و حتی 
حرف های قبلی شان را پس می گیرند. حتما جیمز باند هم می تواند 
به پدیده های روز و به گذر زمان واکنش نشان دهد و تغییراتی 
کند اما به شرط حفظ اصل خودش. شناخت پیش زمینۀ مسیری 
که پیموده و اقتضائاتی که در این شخصیت و سبک فیلم هایش 
وجود دارد. در چنین صورتی است که جیمز باند همچنان می تواند 
بین مردم محبوب و تماشایی باقی بماند. سرمایۀ اصلی سینما 
مخاطب آن است و این نکتۀ مهمی است که تولیدکنندگان فیلم 
و سریال ها نباید فراموشش کنند وگرنه همان بهتر که در همان 
روزهای اوج و هنوز که از شخصیتی مانند جیمز باند خاطراتی 
خوش در ذهن سینمادوستان باقی مانده است، یک زمانی را 
برای مُردن انتخاب کنند و با ادامه ندادن تمام آن خاطرات قبلی 

را خراب نکنند.

دست  به  نقد

محمدعلی محمدپور 

مجادلاتی پیرامون »زمانی برای مردن نیست«؛

زمانِ خوبی را برای مُردن انتخاب کردی آقای باند!
به  تعهد  و  احترام  مفهوم  ساختن  حتما 
امر  می تواند  بسیار  سینما  در  خانواده 
ساخت  فرم.  راه  از  اما  باشد  درستی 
خانواده، ساخت رابطۀ همسری، ساخت 
پیشینۀ  درنظرگرفتن  و  انسانی  محیطی 
شخصیت و نه سنجاق کردن متعهد بودن 
را  او  که  کسی  باند.  جیمز  شخصیت  به 
بندی هایش  و  بی قید  و  آدم کشی ها  با 
به  یک شبه  نمی تواند  می شناختیم 
پاکت  با  لابد  و  شود  تبدیل  فمیلی من 
و  شود  خانه  وارد  دست  در  سبزی  و  میوه 
عصر بخیر بلندی بگوید. مثل این است 
بگیرند  تصمیم  فرداروزی  دوستان  که 
گیاهخواران  حقوق  حامی  را  باند  جیمز 
کنند و جیمز باند گیشنیز و جعفری بخورد 

به مصاف حریفان برود!
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فصل جدید فوتبال در تمامی لیگ ها آغاز شده و همچون فصول 
قبل بسیاری از بازیکنان ایرانی در لیگ های مختلف اروپایی 
اینکه همواره  آنچه مسلم است  دارند.  اروپایی حضور  و غیر 
نوسانات زیادی درخصوص وضعیت این بازیکنان در فوتبال 
خارج از کشور دیده شده و تعدادی از آنان بدلایل مختلف و در 
نازلترین وضعیت به فوتبال داخلی برگشتند. البته بازیکنانی نیز 
بوده و هستند که تبدیل به ستاره های انکارناپذیر باشگاه های 
خود شده و جذب باشگاه های بزرگ تر گردیدند. با این مقدمه 
نگاهی به وضعیت بازیکنان ایرانی شاغل در لیگ های خارجی 

خواهیم انداخت:

مهدی در اوج
مهدی طارمی را باید بهترین لژیونر حال حاضر فوتبال ایران 
بدانیم. او با انتخابی درست و بعد از دوران کوتاه مدتی که در 
الغرافه قطر و ریو آوه پرتغال گذراند، راهی پورتو پُرافتخارترین 
باشگاه پرتغال شد و در نموداری صعودی شایستگی های خود را 
به اثبات رساند. طارمی قبل از آغاز فصل جدید فوتبال اروپا مورد 
توجه اینترمیلان ایتالیا قرار گرفت و با عقد قراردادی سه ساله 
راهی این تیم شد. نمایش فوق العاده او در دیدار نخست این 
تیم برابر جنوا باعث شد تا اینزاگی، سرمربی این تیم در باره او 
بگوید: »من از نحوه مبارزه طارمی در ۹۵ دقیقه بازی خوشم آمد، 
او در تمام دقایق برای کمک به تیم تلاش می کرد«. طارمی در 
بازی هفته دوم تیمش نیز موفق شد پاس گل بدهد تا همچنان 

در اوج دوران بازی خود باشد.

عقب  گردِ سردار
خبر انتقال سردار آزمون به شباب الاهلی امارات فوتبال، ایران 
را شوکه کرد. بازیکن اسبق لورکوزن آلمان که فصل گذشته را 
بطور قرضی در آس  رم ایتالیا سپری کرد، به یکباره سر از فوتبال 
ایرانی  نقش  خوش  بازیکن  این  تا  آورد  در  امارات  متوسط 
بازگشتی به عقب داشته باشد. با این حال سردار در فوتبال 
امارات نیز می درخشد. او که از ارکان اصلی حذف سپاهان مقابل 
الاهلی نیز بود در هفته های اخیر لیگ این کشور نیز موفق 
به گلزنی شده است. آزمون در مدت کوتاه حضورش در الاهلی 
در سه جام متفاوت دروازه حریفان را باز کرده است. گلزنی در 
پلی آف لیگ نخبگان آسیا، لیگ کاپ امارات و لیگ برتر امارات 
نشان می دهد آزمون خرید بسیار خوبی برای الاهلی بوده است.

قائدی و مثلث شباب، کلبا، استقلال
مهدی قائدی در مثلث استقلال ایران، شباب الاهلی و الکلبا در 
حال سپری کردن دوران فوتبال خود است. ستاره بوشهری تیم 
ملی ایران بسیار زودتر از موعد راهی فوتبال خارج از کشور شد 
و با وجود درخشش های مقطعی نتوانست به فوتبال اروپا ورود 
نماید. با این حال او فصل متفاوتی را در الکلبا آغاز کرده است. 
او  که در فصل گذشته بیست و پنج بازی برای الکلبا انجام داد 
و عملکردی استثنایی با دوازده گل و شش پاس گل از خود بجا 
گذاشت و همچنین در رقابت های مختلف داخلی هم چهار گل 
دیگر به ثمر رساند، در اولین بازی فصل جدید امارات نیز موفق به 

گلزنی شد تا آمادگی فوق العاده خود را به رخ بکشد.

درخشش پنهانِ احمد
تیم ملی  فنی  کادر  نورالهی که همچنان مورد غضب  احمد 
فوتبال ایران است، در باشگاه الوحده امارات می درخشد. بازیکن 
شوت زن اسبق پرسپولیس که شاید با ادامه حضورش در این 
تیم شرایط به مراتب بهتری را تجربه می کرد، در سکوت خبری 
به فوتبال خود ادامه می دهد. نکته بارز در مورد نورالهی اینکه 
هافبک ایرانی عنابی پوشان در دومین فصل از حضورش، بازوبند 
کاپیتانی را به باز و بسته تا تبدیل به چهره اصلی این تیم شود. 
نوراللهی چهارمین فصل حضورش در فوتبال امارات را پشت سر 

می گذارد و در همین مدت، با آمار و ارقامی بهتر از هافبک های 
خارجی سرشناس این لیگ از جمله آندرس اینیستا و میرالم 
پیانیچ، یکی از بهترین بازیکنان شاغل در فوتبال امارات محسوب 

می شود.

گشت  وگذار شهاب در سرزمین  های دور
شهاب زاهدی از لیگ مجارستان به پرسپولیس آمد تا با ارائه 
بازی های درخشان به تیم ملی نزدیک شود. اما زاهدی هرچند 
در امر گل زنی نسبتا موفق نشان داد، اما در نهایت تصمیم گرفت 
آویسپا  در  ابتدای حضورش  در  او که  ژاپن شود.  راهی لیگ 
درخشش خیره کننده ای داشت، در ادامه  شرایط متفاوتی را 
پیدا کرده است. با این حال زاهدی که برای دو رقمی کردن 
تعداد گل هایش تلاش می کند در بازی برابر گامبا اوساکا تیم 
رده چهارمی جدول لیگ ژاپن در ترکیب اصلی به میدان رفت 
اما موفق به گلزنی نشد. این مهاجم ایرانی آویسپا فوکوئوکا، در 
بیست و دو بازی جی لیگ 9 گل زده و دو پاس گل داده است.

عزت  اللهی، بیگانه با خود
سعید عزت اللهی اگر دچار مصدومیت های پی درپی نمی شد، 
لیاقت حضور در سطح یک فوتبال جهان را داشت. اما این 
بازیکن ملی پوش فارغ از این مسئله با انتخاب های نامناسب 
خود دچار چالش های زیادی شده و گویا با خودش بیگانه 
بزرگ  باشگاه  دو  از  ایران که  فوتبال  توانمند  است. هافبک 

پایتخت نیز پیشنهاداتی داشته است، دومین سال حضورش 
را در شباب الاهلی می گذراند تا در کنار سردار آزمون شرایط 
با  این دوره،  از  تا پیش  اللهی  را تجربه کند. عزت  جدیدی 
روستوف روسیه در لیگ قهرمانان اروپا به میدان رفته بود 
و سابقه حضور در لیگ قهرمانان آسیا با الغرافه قطر را در 
کارنامه دارد و در فصل جدید این لیگ نیز با شباب الاهلی 

حاضر خواهد شد.

خطِ مستقیمِ علیرضا
علیرضا جهانبخش کاپیتان تیم ملی از همان ابتدای حضورش 
در  هلند  لیگ حرفه ای  در  بازی  دوران  تا  گیلان  داماش  در 
یک خط مستقیم بلحاظ کیفیت حرکت کرده است. با این 
حال جهانبخش قراردادش را در تابستان پیش رو با فاینورد 
تمدید نکرد. او که مورد توجه باشگاه پرسپولیس ایران نیز قرار 
گرفته بود، قصد ندارد به فوتبال ایران بازگردد. جهانبخش در 
مصاحبه ای که روزهای اخیر با یک رسانه هلندی داشت، مدعی 
شد که حداقل دو تا سه سال دیگر قصد دارد به حضورش در 
فوتبال اروپا ادامه دهد. او گفته بود که تمایل دارد تا در یکی از 
لیگ های سری آ و یا بوندس لیگا بازی کند، اما اکنون خبری 

درباره احتمال حضور او در لیگ روسیه منتشر شده است.

سامان میان زمین و آسمان
سامان قدوس، بازیکن سوئدی ایرانی فوتبال، شرایطی مشابه 
با جهانبخش دارد. او که بعد از جدایی از برنتفورد بازیکن آزاد 
محسوب می شود و پیشنهادتی از لیگ ایران نیز دارد، در روزهای 
وجود  با  و  گردیده  مطرح  او  درباره  زیادی  شایعات  گذشته 
پیشنهادات داخلی  اولویت خود را روی حضور در اروپا گذاشته 
تا به فوتبالش در قاره سبز ادامه بدهد. شنیده ها حاکی از این 
است که قدوس پیشنهادی از باشگاه ساوتهمپتون انگلیس 
دارد و بدین ترتیب احتمال حضور او در فوتبال انگلستان نیز 

وجود دارد.

قلی زاده، شاید در ایران
پرسپولیس و استقلال سرسختانه بدنبال جذب علی قلی زاده 
هستند. اما این بازیکن ایرانی در ترکیب لخ پوزنان برابر پوگون 
زچچین به میدان رفت و روی حرکت انفرادی و دیدنی دروازه 
حریف را باز کرد تا در دومین بازی متوالی در گل های تیمش 
نقش اصلی را ایفا کند. قلی زاده که ترجیح می دهد فوتبالش را 
در خارج از کشور ادامه بدهد، در حال بررسی شرایط باشگاه های 
ایرانی است و هرچند احتمال پیوستن او به پرسپولیس بیشتر از 
هر تیمی است، اما با درخشش در لیگ لهستان شاید این لیگ 

را به حضور در فوتبال ایران ترجیح بدهد.

دنیا به کامِ الهیار...
الهیار صیادمنش با همان سرعتی که از سایپا راهی استقلال 
شد، با همان سرعت از لیگ ایران خارج گردید. باشگاه هایی چون 
فنرباغچه و هال سیتی مقصد بعدی صیادمنش بود. او که چند 
صباحی وارد حواشی مخرب نیز شده بود، در حال حاضر شرایطی 
ایده آل در فوتبال اروپا دارد. وسترلو که فصل جدید رقابت های 
بلژیک را خوب آغاز کرده اللهیار صیادمنش را  در ترکیب اصلی 
خود می بیند. بازیکنی که آینده فوتبال ایران محسوب شده و در 

حال حاضر شرایط مناسبی در این تیم دارد.

تجربۀ تازۀ شهریار
شهریار مغانلو نیز در فصل جدید فوتبال راهی امارات شد تا 
تجربه جدیدی را کسب نماید. او که سابقه حضور در سانتاکلارا 
نیز دارد، در حالی راهی الکلبا شد که  فصل گذشته عنوان آقای 
گلی لیگ ایران را به خود اختصاص داد. مغانلو که برخلاف 
بازی های باشگاهی در تیم ملی درخشش قابل انتظاری نداشته 
است، قصد دارد در آرامش بیشتری فوتبال خود را ادامه بدهد. با 
این حال مغانلو و قائدی در دیدارهای اخیر کلباء در جام بانک 
اسلامی ابوظبی و ادنوک لیگ برابر العین و الوصل، دو تیم 
مطرح و قدرتمند امارات، خوش درخشیده و موفق به گلزنی و 

گل سازی شده اند.

سایر لژیونرها
هرچند شرایط سایر لژیونرهای ایرانی بلحاظ کیفی قابل مقایسه 
با دیگر ستاره های ایرانی شاغل در لیگ های خارجی نیست اما 
در این بین باید به بازیکنانی چون محمدرضا آزادی که به تازگی 
به باشگاه العروبه امارات پیوسته است. احسان حاج صفی که 
پایان دوران بازی خود را دریونان سپری می نماید. علی کریمی 
و سیدمجید حسینی که از شرایط ایده آل خود فاصله گرفته اند،  
صادق محرمی که مصدومیت بدموقع  او را به حاشیه برده 
است. محمد محبی که شرایط نسبتا خوبی را در روستوف تجربه 
می نماید. و همچنین امیر عابدزاده که از تیم ملی دور شده است 
اشاره کنیم. بازیکنانی که به نظر می رسد برای بازگشت به دوران 
اوج خود باید لیگ داخلی را انتخاب کرده و با جابجایی های زیاد 

ثبات را از خود دور ننمایند.

لژیونرها زیر ذره  بین »دنیای هوادار«؛

مهدی در اوج!

داستان جلد

حسن صانعی  پور

روابط عمومی باشگاه فرهنگی ورزشی سپاهان اعلام کرد: »ابوبکر کامارا« مهاجم ۲۹ ساله فرانسوی به عنوان سومین خرید خارجی این تیم فوتبال در فصل جاری برای تست های پزشکی 

و توافقات نهایی وارد اصفهان شد. کامارا، مهاجم فرانسوی سابق »الجزیره امارات« پس از مذاکرات اولیه با باشگاه سپاهان، برای تست های پزشکی و توافقات نهایی وارد ایران شده است. 

این بازیکن امشب با استقبال احسان بعیدی، مدیر تیم فوتبال سپاهان وارد اصفهان شد و پس از دریافت تاییدیه های لازم، قرارداد خود را با سپاهان امضا خواهد کرد. کامارا در کارنامه 

خود سابقه عضویت در تیم های الجزیره امارات، المپیاکو یونان، فولام انگلیس و تیم های فرانسوی موناکو، آمیان و دیژون را دارد.

مهاجم فرانسوی و توافق نهایی با سپاهان

ورزشی
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برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۱۴۲ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در  واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
در  از کرج  فرزند علی بشماره شناسنامه ۱۳۰۳ صادره  ایمانی  ابراهیم  آقای 
به مساحت ۳۲۲.۸۵ متر  زمین  دانگ یک قطعه  از شش  دانگ مشاع  دو 
مربع از پلاک ۲۱۵۸ فرعی از ۹ اصلی واقع در البرز - ماهدشت - انتهای بلوار 
امام - کوچه یاسر - پلاک ۶۳ خریداری از مالک رسمی آقای کرمعلی قاسمی 
محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۷۷۷۴۰۷
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۴ 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۱۴۴ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای خلیل ایمانی فرزند علی بشماره شناسنامه ۸۱۴۲ صادره از کرج در دو 
دانگ مشاع از شش دانگ یک قطعه زمین به مساحت ۳۲۲.۸۵ متر مربع 
از پلاک ۲۱۵۸ فرعی از ۹ اصلی واقع در البرز - ماهدشت - انتهای بلوار امام 
قاسمی  کرمعلی  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  پلاک ۶۳   - یاسر  کوچه   -
محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۱۷۷۷۴۸۷
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۴ 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۱۱۵۲ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در  واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای علی ایمانی فرزند حیدر بشماره شناسنامه ۷۹۵ صادره از قروه درگزین در 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۲۳۶.۱۵ مترمربع از پلاک ۲۱۵۸ 
فرعی از ۹ اصلی واقع در البرز - ماهدشت - حسین آباد - کوچه یاسر - پلاک 
از مالک رسمی آقای کرمعلی قاسمی محرز گردیده است لذا  ۵۲ خریداری 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. ۱۷۷۷۵۱۹
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۶/۲۴ 

اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی – کرج )نوبت اول(

ابلاغیه موت فرضی )نوبت اول(

اقدام  ذیل  موارد  است  مقرر   ۱۴۰۳۰۱۹۲۰۰۰۱۰۵۸۲۳۹ شماره  پرونده  درخصوص 
گردد:

)۱( با توجه به اینکه نسبت به آقای احمد زرنگ فرزند محرمعلی با کد ملی 

0٣20259٤7١ متولد ۱۳۵۱.۰۸.۰۱ درخواست صدور حکم موت فرضی شده است 
لذا مطابق با ماده ۱۰۲۳ می بایست ۳ نوبت در یکی از جراید محل با فاصله 
یک ماهه و سه نوبت در روزنامه های کثیر الانتشار با فاصله یك ماهه، اعلانی 
مبنی بر حضور افرادی که ممکن است اطلاعی از نامبرده داشته باشند صورت 
با كمك خواهان و معرفی ایشان به روزنامه های كثیر الانتشار و  لذا  گیرد، 

روزنامه های محلی اقدام مقتضی به عمل آید. نتیجه اقدامات در اسرع وقت 
به این دادگاه اعلام گردد. ۱۷۷۵۶۷۷

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۷/۰۷
تاریخ انتشار نوبت سوم: ۱۴۰۳/۰۸/۰۷

رئیس شعبه ۱۴ دادگاه خانواده محمد شهر کرج 

n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری           n سردبیر: مهدی تیموری                                            
n مدیر روابط عمومی: مهسا تیموری                    n صفحه آرا: امیر بیات                          n دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان             
nتحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، مجید سعیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، حسن صانعی پور و سارا نصرتی        

nنشانی: کرج - بلوارجمهوری شمالی- کوچه میثم - پلاک 1- طبقه 2 - واحد 6       تلفن- نمابر: n            34499255 چاپ: صمیم

اداره کل ورزش و جوانان استان البرز در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه مندرج در جدول ذیل  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه 
پیشنهاد  مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه 03/  06 /1403 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : از ساعت 8 روز  شنبه مورخ 1403/06/03 تا ساعت 13:00  روز    دو شنبه مورخ 1403/06/05

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 13:00 روزپنج شنبه مورخ 1403/06/15

زمان بازگشایی : ساعت 9 روز   شنبه مورخ 1403/06/17

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها

آدرس : البرز کرج عظیمیه میدان طالقانی بلوار تعاون خ فرهنگ اداره کل ورزش و جوانان استان البرز  و

 شماره تماس : )  داخلی 301( 32550606 - 32557878 - 026 

اداره کل ورزش و جوانان استان البرزاطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 1456  شناسه: 1775746

شهرداری محمدشهر در نظر دارد فراخوان تراش، پخت و اجرای روکش آسفالت مکانیزه سطح شهر محمدشهر 2 به شماره )سیستمی( 2003005314000031 و فراخوان تهیه مصالح، اجرای خط کشی محوری، رنگ آمیزی بلوک های عابر پیاده به 
شماره )سیستمی( 2003005314000030 و فراخوان خرید مجموعه بازی کودکان، ست ورزشی )بدنسازی( و مبلمان شهری به شماره )سیستمی( 2003005314000032 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
از ساعت 10:00   1403/05/29 -  تاریخ انتشار فراخوان:   
تا ساعت 13:00   1403/06/05 -  مهلت دریافت اسناد فراخوان: 
1403/06/17                 تا ساعت 14:30 -  مهلت ارسال پیشنهادات: 

ساعت 08:00   1403/06/18 -  زمان بازگشایی پاکت ها:  
نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:  سپرده  شركت در مناقصات مورد اشاره در اسناد مناقصه بارگذاری گردیده که می بايست به صورت ضمانتنامه معتبر بانکی با اعتبار حداقل سه ماهه یا رسید سپرده نقدی ارائه گردد.

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :  استان البرز، محمدشهر، بلوار امام خمینی )ره(، خیابان شهید شاه حسینی، شهرداری محمدشهر. شماره تماس: 35705-026   شناسه: 1775989

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای)نوبت دوم(

مناقصات عمومی تراش، پخت و اجرای روکش آسفالت مکانیزه سطح شهر محمدشهر 2 - تهیه مصالح، اجرای خط کشی محوری، رنگ آمیزی بلوک 

های عابر پیاده و خرید مجموعه بازی کودکان، ست ورزشی و مبلمان شهری جهت نصب در پارک محله ای نصیرآباد )نوبت دوم(

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه)ریال(برآورد اولیه)ریال(نام پروژهردیف

28/924/368/0001/447/000/000  تعمیر و تجهیز مجموعه ورزشی انقلاب کرج )تهیه و نصب اسکوربورد استادیوم 15000 نفری(1


